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AI Naša doba je chorá. Keď pozorujeme to naháňanie sa z jedného miesta 
na druhé, nepretržité vybavovanie mnohých záležitostí bežného dňa, 
zistíme, že na jednej strane je veľmi chvályhodné sledovať, ako nám 
moderné výdobytky techniky umožňujú rýchlejší, kvalitnejší a jednoznačne 
lepší prenos informácií a aj osobných stretnutí. Ale, keď sa podrobnejšie 
zamyslíme nad týmto nastupujúcim trendom, prichádzame na to, že človek 
sa pomaly nevie ani zastaviť, oddýchnuť si, jednoducho vypnúť a venovať 
sa sebe, svojím najbližším, priateľom, známym alebo tým, ktorí to potrebujú. 
Akoby sa vytrácal duch vzájomného porozumenia a hlavne uvedomenia si 
byť tu aj pre tých druhých, vedieť s nimi pobudnúť určitý čas, venovať im ho, 
byť tak správne otvorený, mať otvorené srdce pre svoje okolie. 
KE Božie slovo z dnešného evanjelia ponúka riešenie. Dominantou vetou 
celého evanjeliového textu je veľmi jednoduchý, ale o to dôležitejší Ježišov 
výrok: „Effeta,“ čo znamená: „Otvor sa“ 
DI Slovo „Effeta,“ je aramejského pôvodu a znamená: Otvoriť sa, byť 
prístupný. V tomto jednoduchom Ježišovom výroku je účinná a 
sprostredkovaná jeho Božia moc i múdrosť. Ale keď sa ešte spätne vrátime 
ku všetkému tomu, čo predchádzalo tento Kristov výrok k zázračnej udalosti 
uzdravenia, uvedomíme si, že aj v živote tohto postihnutého človeka nastal 
zrazu obrovský zvrat, nastala zmena celého jeho doterajšieho života. 
Prehovoril. Rozviazal sa mu nemotorný a spútaný jazyk a sluchom začal 
vnímať všetky zvuky vo svojom okolí. Chorý doteraz bol pre svoju chorobu, 
ktorá sa v tej dobe považovala medzi ľuďmi za Boží trest, iba odstrkovaný a 
opovrhovaný. Bola to určite obrovská zmena nielen pre neho samého, ale aj 
pre ľudí, ktorí sa tam nachádzali, ktorí to na vlastné oči videli, ale aj pre 
všetkých, ktorí ho už dlhé roky poznali ako hluchonemého. Lenže, Ježišovo 
božské pôsobenie neostalo iba pri tomto zázračnom otvorení jeho 
zmyslových ústrojov. To by bolo veľmi málo a Ježišovi nikdy nešlo iba o 
telesné uzdravenie. Ježišovi vždy ide hlavne o duchovné uzdravenie, o 
vnútorné otvorenie sa pre neho, o pretvorenie srdca človeka. A toto božské 
pôsobenie naozaj preniklo do celého postihnutého človeka, priam do 
všetkých ľudí, ktorí tým viac Ježišovi začali veriť a s väčším obdivom hovorili 
i rozhlasovali: „Dobre robí všetko: aj hluchým dáva sluch a nemým reč“. 
Týmto Ježišovi nielen stúpla (dnešným slovníkom povedané) popularita 
alebo dôveryhodnosť, ale ľudia si otvorili aj srdcia pre jeho posolstvo, pre 
prijatie Božej náuky, ktorej hlavným poslaním je láska k Bohu a k blížnemu. 
PAR Otvorenosť a prístupnosť srdca je to najpotrebnejšie pre každého 
človeka. Samotný Ježiš nám to nielen pripomínal, ale aj svojím príkladom 
dokázal. Nerobí rozdiel medzi ľuďmi, prijíma a skláňa sa tak k hriešnikom, 

ako aj k spravodlivým. Je pozorný, chápavý, vie sa vcítiť a vžiť do koži toho 
druhého. Nikoho neobíde bez povšimnutia, každého kto ho pozdraví, venuje 
mu aspoň chvíľu času. Aj dnešná doba, dnešný svet nutne potrebuje ľudí s 
veľkým srdcom, v každej oblasti života, tak na poli rodinnom, pracovnom ako 
aj spoločenskom. Počas každého dňa sa stretávame s množstvom ľudí, s 
niektorými častejšie, s inými zriedkavejšie. Viete, ako nám dobre padne, keď 
niekto, s kým sa dennodenne stretávame, s kým pracujeme, prejaví záujem 
o nás, či už milým pozdravom, alebo venovaním chvíľky času. Je to vždy 
nesmierne dôležité a povzbudivé. 
MY Do farnosti prišiel nový kňaz. Jeho prvá kázeň sa farníkom natoľko 
páčila, že celý týždeň o nej hovorili. Nasledujúcu nedeľu však kňaz povedal 
tú istú kázeň. Veriaci sa usmievali, že kňaz sa asi pozabudol. Kázeň sa im 
už nepáčila. Keď na ďalšiu nedeľu povedal znova tú istú kázeň, po omši ho 
čakali a dohovárali mu, prečo káže stále tú istú kázeň. A viete, čo im na to 
kňaz povedal? „Prečo mám povedať druhú kázeň, keď nemeníte svoj život 
ani po tej prvej?“ 
ADE Možno radi počúvame Božie slovo o uzdraveniach. Radi by sme boli 
uzdravení aj my. Stačí otvoriť svoje srdce Božej milosti a tú potom v láske 
rozdávať blížnym. Takto sa môže aj naša doba a spoločenstvo uzdravovať. 
Amen. 


